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… na úvod … 
Ahoj všichni. 

Ráda vás vidím u posledního čísla tohoto školního 

pololetí, a proto bych vám tímto chtěla popřát krásné 

vysvědčení a hezký start do druhého pololetí.  

Ale teď už žádné přání a hurá na Ležákoviny. 

 

CO SE STALO:  

13.01. - Zápis nanečisto 

13.01. - Výstup na devět skal (běh do schodů) 

22.01. - Regionální kolo Mladý chemik 

 

CO SE STANE:  

29.01. - Rozdávání vysvědčení 

30.01. - Pololetní prázdniny 

05.02. – Zápis do 1. tříd 

Více na: http://www.zslezaku.cz/aktuality/201501143040zapis_a4.pdf 
 

 

 

 

 

Kateřina Vašková (9. B) 

http://www.zslezaku.cz/aktuality/201501143040zapis_a4.pdf


Aktuality 

Zápis nanečisto 

V úterý 13. 1. se uskutečnil „Zápis nanečisto“ a spolu s ním i „Den otevřených dveří“, kde si 

mohly děti spolu s rodiči prohlédnout školu a vyzkoušet si, jak asi bude vypadat zápis opravdový. 

Přišlo se podívat celkem dost budoucích prvňáčků a všechny děti byly velice šikovné. 

 

 

 

 

 

Výstup na Devět skal 

Ve stejný den, tedy 13. 1., si mohli žáci vyběhnout Devět skal. Museli zvládnout 254,6 m. n. m., 

a proto vyběhli 32x z přízemí až do posledního patra školy. 

 

 

 

 

Mladý chemik 

Mladý chemik je chemická soutěž, která proběhla 22. 1. Ale ještě před tímto finálovým kolem se 

uskutečnilo 2. kolo soutěže, ze kterého postoupila Zdeňka Nováková právě do finálového kola v 

Pardubicích. Umístění ještě není jasné, ale úspěch je už jen to, že Zdeňka postoupila. 

 

Pavlína Říhová (9. B) 



Zápis nanečisto 

          13. ledna jsme se my, žáci osmých ročníků, zúčastnili „Zápisu nanečisto“. Odpoledne 

jsme přivítali děti i jejich rodiče netradičním způsobem. Oblékli jsme se do bílého, nasadili 

barevné čepice a šály a jako správní sněhuláci jsme nemohli zapomenout ani na oranžový nos 

připomínající mrkev. Takto jsme jako panáčci ze sněhu čekali na předškoláky. Když úspěšně 

absolvovali zápis nanečisto, každý z nás si vzal jednu rodinu a provedl je školou. Nezapomněli 

jsme na družinu, jídelnu, počítačovou učebnu a tělocvičnu. 

          To, aby viděli, kde by mohl jejich syn nebo dcera prožít své dětství, štěstí i smutek, první 

lásku, dostat první jedničku i pětku (ne vše se vždy povede) a najít si přátele, kteří při troše štěstí 

vydrží na celý život. 

          Přejeme všem budoucím prvňáčkům štěstí a úspěchy na naší škole! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Adéla Vyhnálková (8. B) 

 



Vracíme se v čase 

         Tentokrát do roku: 1973/74 
Vážení čtenáři Ležákovin, milí příznivci rubriky „Vracíme se 

v čase!“ Vítám Vás u čtvrtého vydání této rubriky a u prvního 

vydání v tomto roce. Úvodem bych Vám chtěl popřát krásný 

nový rok 2015. Ale teď už se vrhněme do víru času, do 

silvestrovské noci přelomu let 1973 a 74. Této noci poprvé 

vystoupila na veřejnosti legenda Rock’N’Rollu, Blues Rocku 

a Hard Rocku, AC⁄DC. Pojďme se nyní podívat na zoubek těm, 

kteří z velké části ovlivnili hudební styl, jak našich rodičů, tak 

i naší generace. 

Kapelu založili v listopadu 1973 v australskem Sydney bratři 

Angus a Malcolm Youngovi, sólový kytarista a doprovodný kytarista. Dalšími členy se stali 

baskytarista Larry Van Kriedt, zpěvák Dave Evans a bubeník Colin Burgess. Při bouřlivých 

začátcích docházelo k častým změnám sestavy. Nejdůležitější z nich spočívala ve vyhození 

zpěváka Dava Evanse, kterého záhy nahradila jedna z nejvýznamnějších postav celé skupiny 

i historie rocku. Tím se stal Ronald Belford „Bon“ Scott, zpěvák proslulý svým typickým 

„ječivým“ hlasem. Tou dobou stoupá jejich sláva prudce vzhůru. Obrovské hity na sebe 

nenechají dlouho čekat a brzy dochází k vydání prvního studiového alba, High Voltage, a to 

v roce 1975. O několik let později vychází mnoho singlů, pro příklad uveďme píseň It’s a Long 

Way to The Top (If You Wanna Rock’N’Roll), jež se stává podle průzkumů tzv. Hymnou 

Rock’N’Rollu. Zlomovým se stává rok 1979, kdy vychází jedno z nejúspěšnějších alb skupiny 

AC⁄DC. Jeho jméno nese název Highway to Hell, tedy dálnice do pekla. Stejný název nese 

i největší hit této kapely vůbec. Album nese zároveň několik velkých zajímavostí, třeba ta, která 

se týká písně Night Prowler (noční tulák). Například sériový vrah Richard Rimerez, který během 

7 měsíců v roce 1985 na předměstí Los Angeles zavraždil minimálně 16 lidí, poslouchal vždy 

před činem právě „nočního tuláka.“ Není to ovšem jediná zajímavost. Je to totiž poslední album, 

na jehož tvorbě se podílí Bon Scott. Ten totiž o rok později, 19/02/1980, skoná tragickou 

smrtí – oficiální zpráva hovoří o otravě alkoholem. Kapela po této obrovské ráně přemýšlí 

o rozpadu a ukončení hudební kariéry, ovšem při přemýšlení o tom, zda by si rozpad Bon Scott 

přál, docházejí k závěru, že si raději naleznou nového frontmana. Tím se stává Brian Johnson, 

který s australskými elektrikáři (tedy s AC⁄DC) nahrává desku Back in Black (zpátky v černém). 

Její obálka je na počest smrti Bona Scotta celá černá. A ještě jedna zajímavost: Album Back 

in Black je druhým nejprodávanějším albem všech dob, prodalo se ho celkem téměř 

50 milionů kopií. První příčku drží suverénně Michael Jackson, který prodal u jednoho ze svých 

alb dokonce 110 milionů kopií. Příchodem Briana Johnsona vesměs končí éra Blues rocku 

a nastává jisté přitvrzení ve stylu hudby a směřuje se více k Hard Rocku. I po vydání celkem 

42 CD s nahrávkami, ať už studiových alb nebo živých vystoupení, AC/DC dodnes září, na 

letošek plánují šňůru koncertů po celém světě, budou představovat nové album z loňského 

prosince nesoucí název ROCK or BUST. (Na snímku zleva: Brian Johnson, Angus Young). 

Radek BŘÍZA (9. B) 



IKONA 9.A 
 

 

 

 

Leden byl pro nás obzvlášť náročný než ostatní měsíce v tomto pololetí. Ptáte se proč? Minulý 

týden ve středu se konala klasifikační porada, a tak si všichni žáci chtěli známku vylepšit. I ti co 

známku vylepšovat nechtěli, se učit museli jako ostatní, protože spousta učitelů zadávali povinné 

písemky, které nám měly rozhodovat o výsledné známce. Ale kostky už jsou vrženy.  

Spousta z nás už má rozhodnuto kam na střední školu, ale najdou se i tací, kteří nemají vůbec 

ponětí kam na střední školu. Například i pro mě je těžké se rozhodnout jen a pouze pro dvě školy. 

Ale věřím, že si každý vybere tu správnou cestu, kterou příští školní rok bude kráčet. 

Naše třída se už pomalu ponořila do téma ,,ŠKOLNÍ VÝLET‘‘. Za celou třídu můžu říct, že 

jistou představu máme, ale to zatím prozrazovat nebudeme. A zážitky vám sdělíme v jiném čísle 

časopisu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
Naplněni zážitky, pohodou domova a prostě skvělých vánočních prázdnin se znovu vracíme 

do školy. V síle a odhodlanosti vstupujeme do nového kalendářního roku. A tady je výčet 

našich předvánočních i povánočních třídních akcí. 

 V úterý 9. prosince jsme se s prvňáčky vydali do lesa. Nechybělo ani stopování v našich 

zeměpisných šířkách žijících zvířátek. Každý jim do krmelce nadělil nějakou dobrotu.   

 10. a 11. prosince jsme byli s naší třídní paní učitelkou Kočovou a panem ředitelem 

Loudou na exkurzi v Brně. Vystoupali jsme na Petrov, navštívili výstavu lidského těla, 

prošli se brněnským podzemím, na náměstí Svobody si zazpívali koledy. Večer si každý 

užil po svém v Základní škole v Bílovicích. Následující den jsme celí zmožení ještě 

vyslechli přednášku ombudsmana a vyběhli na Špilberk. 

 12. prosince se pár z Brna neunavených odvážlivců přeci jen vydalo do školy. Ale díky 

ostatním se moc neučili a věnovali se školkám, které byly u nás ve škole na návštěvě. 

 Ten samý den Kateřina Vašková, Michaela Adámková a Zdeňka Nováková psaly druhé 

kolo chemické olympiády v Havlíčkově Brodě. Do třetího regionálního kola, které se 

uskuteční v Pardubicích, postoupila Zdeňka Nováková. 

 A aby toho nebylo málo, tak ještě 12. prosince večer se konal závěrečný ples tanečních. 

 Po vánočních prázdninách všichni doháníme a opravujeme známky snad z každého 

předmětu, protože toto je poslední vysvědčení, na kterém nám kvůli přihláškám na střední 

školu, záleží. 

 

 Zdeňka Nováková (9. B) 

 

 

 

 

 

 

 



Kam na výlet 

Prázdniny se blíží, pokud nejste milovníci zimních sportů, mám pro vás typy, kam se můžete 

s rodiči podívat. 

Zrcadlové bludiště v Praze  

Najdeme zde nejmodernější zrcadlový labyrint se světelnými efekty, zvukovou kulisou a 

LCD  panely, veselá zrcadla – sledujte, jak se při různé vzdálenosti a úhlu mění Vaše 

podoba, LCD se zpožděnou reakcí a klamavé obrazy.  

 

Toto bludiště najdete v Praze 1, v ulici Revoluční 655/1 

Otevírací doba:   Pondělí - Neděle: 9:00 - 22:00 hodin 

Vstupné: děti do 18 let:    60 Kč 

               dospělí:     100 Kč 

               Senioři nad 65 let:  60 Kč 

               Rodina (2 dospělí, 2 děti):  220 Kč 

Doprava:  Při cestě autem můžete zaparkovat v garážích OD KOTVA nebo Palladium.   

                Při cestě metrem Trasa B, stanice Náměstí Republiky, výstup směr Náměstí  

                Republiky. Tramvaj číslo 5, 8 a 24. Autobus 207.  
 
Telefon:  +420 245 019 904 

Web:   www.maze.cz 

 

 

 

 

 

http://www.maze.cz/


Aqualand Moravia Pasohlávky 

Je to nejmodernější zábavní centrum v České republice. Děti i dospělí se mohou vyřádit na 20 

tobogánech a skluzavkách s celkovou délkou více než 1,7 km.  Dětem jsou určené dětské bazény 

a skluzavky, užijí si také v bazénu s atrakcemi, kde mají k dispozici skákadla, šplhací sítě nad 

vodou, bublinkovače nebo chrliče. Menší děti si mohou zaplavat v dětském koutku. Celkem 12 

bazénů s vodní plochou 3000 m
2
, některé s využitím vody z místního geotermálního vrtu, 

rozsáhlá wellness zóna Forum Romanum, sluneční a římské lázně, Imperium Restuarant a 

Imperium Cafe – to vše a spoustu dalšího na vás čeká v novém Aqualandu Moravia v 

Pasohlávkách, jen 20 minut jízdy autem z Brna. 

Telefon:  +420 734 757 001  

Web: info@aqualand-moravia.cz  

Otevírací doba: Pondělí - Neděle 10:00 - 21:00 

Klára Machová, Simona Hebká (6. B) 
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Veronika chodí do 8. třídy. Patří mezi nejchytřejší žáky. Nosí samé jedničky, jen občas dvojku. 

Se začátkem nového pololetí se ale všechno obrátilo proti ní. Přišla o dvacet minut pozdě 

do školy, byla trochu mimo a na nic se nemohla soustředit. Hned první hodinu se jí paní učitelka 

zeptala, ve kterém roce se konala bitva u Lipan a ona ani nevěděla, že se jí na něco ptá. Protože 

neodpověděla ani na další otázky, dostala pětku. Všichni spolužáci na ni nechápavě koukali. 

O přestávce se jí kamarádky ptaly, co se stalo, ale ona přesně nevěděla. Řekla jen, že se její mobil 

asi zbláznil, protože ji vzbudil až v osm hodin. Potom se musela do školy vypravit hodně rychle, 

ani se nenasnídala a celou cestu do školy běžela. Holkám se to nezdálo, že by se mobil jen tak 

přenastavil a začaly Verču vyslýchat. Starostlivě se ptaly na všechny detaily, co všechno 

s mobilem dělala a jestli to nemohl udělat někdo jiný. Verča se zamyslela a potom ji napadlo, 

že by to mohl být její starší bratr Jirka. On ve škole není moc úspěšný a může jí závidět. Všechno 

to jsou jen spekulace, ale celkem pravděpodobné. Po zbytek dne už Verča nebyla tak vytočená 

a snažila se, takže nakonec dostala ještě čtyři jedničky. Doma ji maminka chválila a tu pětku 

jí odpustila. Večer se Veronika rozhodla, že bude hlídat dlouho do noci, jestli k ní do pokoje 

nejde její starší bratr. Jenže už byla unavená, a tak pár minut po půlnoci usnula. Kdyby zůstala 

vzhůru ještě půl hodiny, jistě by viníka nachytala. Ráno budík opět zazvonil pozdě. Ranní rychlá 

scéna probíhá stejně dramaticky jako včera, ale byla více unavená. Opakovalo se to tak asi tři 

týdny a velmi se to projevilo na prospěchu v její žákovské knížce. Její mamka si všimla, že se 

ve škole nějak pohoršila. Veronika mamce vysvětlila situaci, že podezírá bráchu z přepínání 

jejího budíku. Mamka Jirkovi domluvila, že jestli 

udělá Verče jakýkoliv další naschvál, vezme mu 

z pokoje počítač a zakáže mu dívat se na televizi. 

Řekla mu, že místo těchto škodolibých věcí by se 

měl zaměřit na sebe a začít se víc učit. Jirka se 

Verče omluvil. Verču napadl snad ten nejlepší 

způsob, jak se zbavit bratrovy závisti. Pomohla 

mu s učením a na konci školního roku měli oba 

mnohem lepší vysvědčení, než si uměli představit.   

Věra Seifertová, Anna Šmídová (8. B)  

 

 


